

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်

တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်

ခွဲး-ခလၢးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်

အိးထီၣ်ဘၢၣ် ၂၅,၂၀၁၂

ဂီၤ ၇:၃၀

မ့းစထၢၣ် ဇဲရဲယၢးစံး ဒူးစၢၣ် (Mr. Darius Dixon) အိးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် နိးကတိၤတူၢ်လိာ်မုၢ်ပုၤကိးဂၤလၢအယဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.
ဝံၤမ့းစထၢၣ်ဒူးစၢၣ် (Mr. Dixon) ဒူးသ့ၣ်ညါ မ့းစထၢၣ်ဘရူးဂူဘၢး (Mr. Bruce Runberg) လၢအမ့ၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤတၢ်အိၣ်ထွဲမၤစၢၤ
ကွီခိၣ်န့ၣ်စၢၤ ဆူပုၤအဂၤလီၤ.

ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ်လၢအယဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ ကွီၣ်အိၣ် (Kyaw Aung), ဘကွံနံယၢဘုလုးဖိ (Virginia Baillif), ရှိခါဝဲလ် (Shawn Caldwell), ကွီၣ်ဂျိကွမ် (George James), အဲကွလၣ်ဂူမးမ် (Angela Womack) , ကွီတဘလုၢ်ဝုၣ်လုၢ်ယၢၣ် (John W. Williams)နိး ကွနံထံၣ်ဝုၣ်လုၢ်ယၢၣ် (Juanita Williams)သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ်လၢအယဲထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်
စုလ်ဘံယၢဘလဲနံ (Sylvia Bland), ဒူးဘံးဖရၣ်လု (David Fraley) , စိၤလီၤလးမူ (Saw Lawla Moo),နိး ဒီးနၢၣ်ရဲး (Donald Wright)သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဘရူးဂူဘၢး (Bruce Runberg), ထရူၣ်စံၣ်အဲးနရူ (Tracy Agnew), ဇဲရဲယၢးစံး ဒူးစၢၣ် (Darius Dixon)နိး စံၣ်လဲးစတံခရဲးစတံ (Celeste Christy) စ့ၢ်ကိးယဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့းစထၢၣ်ဒူးစၢၣ် (Mr. Dixon) အိးထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လီၤ. အိးကထီၣ်ဘၢၣ်၁၁, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်နီၤလီၤအီၤ တချုးလၢ
တၢ်တဲသကိးလိာ်သးဘၣ်ယး တၢ်လဲလိာ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဘၣ်ကွၢ်တဖၣ်လၢအလိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ဂၢၢ်ဟံၣ်ကျဲၤလၢ တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်ဒီး
တၢ်ဘိကွၢ်အီၤတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ် မ့းစထၢၣ်ရှိခါဝဲလ် (Mr. Shawn Caldwell) ဆူန့ၣ်ဝဲဒီးမ့းစံၣ်ဝုၣ်လုၢ်ယၢၣ် (Ms. Juanita Williams)
မၤစၢၤဝဲလီၤ. ပုၤခဲလၢၣ်ဘၣ်အသးလၢ တၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တဲဖျါထီၣ်တဖၣ်

(က) တၢ်သံကွၢ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်

- မ့းစထၢၣ်ဒူးစၢၣ် (Mr. Dixon) ဟ့ၣ်ပလီၢ်ကမံးတံၢ်လၢ ကမၤဝဲတၢ်တိာ်ကျဲၤတဖၣ်အဂီၢ် နံၤသီအိၣ်တၢ်စ့ၤသီ, ဒီး တနံၣ်အံၤအတီၢ်ပုၤ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အနံၤအသီသ့ၣ်တဖၣ်အနီၣ်ဂံၢ်န့ၣ် အိၣ်တၢ်ဒုၣ်ထဲစ့ၤသီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဆူမဲၣ်ညါ အမ့ၢ်နံၤ တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ် နိၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၈ သီ, နိၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၁၆ သီ, နိၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၆ သီ ဒီးနိၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ်အသီ ၂၀ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
မ့းစထၢၣ်ဒူးစၢၣ် (Mr. Dixon) သံကွၢ် မ့ၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်မံၤမံၤလၢအညိၣ်ဒီးဟံၣ်ဖျါတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်တအိၣ်ထီၣ် နီတမံၤဘၣ်လီၤ.

(ခ) တၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ်ကရူၢ်တၢ်ဆူန့ၣ်ဆူ HACအအိၣ်

- မ့းစထၢၣ်ကွမ် (Mr. James) ဟံၣ်ဖျါဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ် ဆူယာ်ဝဲ အတၢ်ဂ့ၢ်ဆူန့ၣ်ထီၣ်လၢ ဖဲးစံ ဆူခရဲးခွဲၣ်ရိၣ် (Chris Chiron) အအိၣ်ဒ်သိးကကွၢ်ကဒါဒီးကဟ့ၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ်ဒ်သိးကကွၢ်ကဒါကွၢ်တၢ်လဲလိာ် တဖၣ်အဂီၢ် တဒီးန့ၣ်ကွၢ်ဝဲဘၣ်, ဒီးအဝဲလိၣ်မၤလံာ်အဒိတဖၣ်လၢ လံာ်ကွဲးပတြီၣ် ယာ်အံၤဒ်သိး ကမံးတံၢ်ကကွၢ်ကဒါအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.
မ့းစထၢၣ် ဒူးစၢၣ် (Mr. Dixon) စံးဝဲလၢကရူၢ် ၂ ဒီး ၃ ကဟံၣ်ဖျါထီၣ်တဖၣ်ဒီး ဖဲန့ၣ်အခါကဟ့ၣ်တၢ်ဆူကတီၢ်လၢ ပုၤကဒူးအိၣ်ထီၣ်လံာ်အဒိ တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(ဂ) ကမံးတံၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ် တၢ်ဒူးကဲထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒီး တၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်လၢ ကရူၢ် ၁, ၂ ဒီး ၃ ကဘၣ်မၤဝဲတၢ်မၤ (မ့းစထၢၣ်ဒူးစၢၣ် (Mr. Dixon) ဒူးသ့ၣ်နီၢ်ကရူၢ်တဖၣ်လၢဒ်သိးကမၤဝဲတၢ်တိာ်ကျဲၤတဖၣ်အဂီၢ် တၢ်မၤအိးထီၣ်မ့ၢ်နံၤအသီ တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်တၢ် ၂၃ သီန့ၣ်လီၤ.)

• **ကရူာ် ၂ အတၢ်ဆၢန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ**

မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) စံးဝဲလၢ ကရူာ် ၂ န့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤဒီး (Sa Lawla Moo) ဒီးအဝဲန့ၣ်လီၤ. မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) ကွၢ်ကဒါကတၢ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤဒီး တဲဖျါထီၣ်ဝဲလၢဒ်အမ့ၢ်တၢ်တၢ်ကျဲၤတခါလၢအတၢ်ပညိၣ်အိၣ်လၢတၢ်မၤလိက့ၢ်အဖိခိၣ်အသိးန့ၣ် ကရူာ် ၂ယုထၢထီၣ်ဝဲ “လုၢ်လၢ်ထူသန့” န့ၣ်လီၤ.အဝဲဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်ဆၢန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်တၢ်ကျဲၤတၢ်ကွဲးပတြီၣ်တဘျီ လၢက့ၢ်လွံၣ်(၄)က့ၢ် (ကညိ,ပယီၤ, စပုၣ်ဒီးအဲကလံးက့ၢ်တဖၣ်)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမ့ၢ်ဒ်သိးကဟ့ၣ်ဒီးဒုးန့ၣ် ဖိးစထၢၣ်ဘၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်မၤလိကတၢ်တခါလၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖိးစထၢၣ်အပူၤန့ၣ်ကအိၣ်ဒီးက့ၢ်လွံၣ်က့ၢ်အစရီ တခါလၢ အမ့ၢ် တၢ်ဂီၤတဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်သးဒီး လံာ်ခးက့ၢ်တဖၣ်လၢကမၤစၢၤနီၢ်တဂၢၤဘၣ်တဂၢၤလၢကနၢ်ပၢ်တၢ်ပညိၣ် ဒီး ကမၤစၢၤတၢ်မၤလိက့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တကးဒ်ဘၣ်အမဲၣ်ညါ လံာ်နီၤလီၤခံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆၢန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလီၤ. လၢလံာ်နီၤလီၤတခါအဖိခိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကတိၤလၢပုၤကတိၤညိၣ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢ ကျိၤထီၣ်ထူၣ်တဖၣ်အပူၤဒီး အဲကလံးက့ၢ်န့ၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢ အခိၣ်ထံးကတၢ်တကျိၤ, ပိာ်ထွဲထီၣ်လၢ ပယီၤ/ကညိက့ၢ်တၢ်ကွဲးအီၤဒ်လဲၣ်,ဒီး ပယီၤ/ကညိက့ၢ်န့ၣ်အကလုာ်ကဘၣ်ထွဲထီၣ် ဒ်လဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤသကိးတၢ်ပိာ်ထွဲထီၣ်ဝဲ မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) အတၢ်ဟံၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ. ပုၤသံကွၢ်အဝဲလၢ မ့ၢ်မၤအါထီၣ် တၢ်ကတိၤအဖျါလၢပုၤမ့းကါအီၤညိၣ်န့ၣ်, အဒိ “တၢ်အိၣ်ဘျးအဆၢကတီၢ်” ဒီး “မ့ၢ်အူ” တဖၣ်န့ၣ် ကသ့ၤန့ၣ်လီၤ. မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) စံးဆာဝဲလၢလၢဂ့ၢ်လီၤဒီး တဲဝဲလၢ မ့ၢ်ဖၢန့ၣ်တၢ်ကတိၤလၢပုၤကတိၤ ညိၣ်န့ၣ်တဖၣ်ဒီး အဂ့ၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့းစထၢၣ်ဒုးစၢၣ် (Mr. Dixon) သံကွၢ်ကမံးတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ ဖိးစထၢၣ်တဖၣ်, ခးက့ၢ်တဖၣ် ဒီး လံာ်နီၤလီၤတဖၣ်န့ၣ် တၢ်ကဘၣ်မၤဝဲအီၤလၢ တၢ်မၤလိကတီၢ် ၂၂ ဖျါအဂီၢ် လၢ ဒ်ဝဲဘၣ်လါဖိသိ အယိ တၢ်ဆၢန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် လၢတနံၤအံၤ န့ၣ်ကဲထီၣ်သးကသ့ၤန့ၣ်လီၤ.မ့းစထၢၣ်ရူၤဘၢး (Mr. Runberg) သံကွၢ်ဝဲပုၤကပၣ်ယုာ်မၤသကိးတၢ်န့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်အီၤ ကသ့ၤဝဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) စံးဆာဝဲလၢတၢ်ပၣ်ယုာ်မၤသကိးတၢ်အံၤ ကမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်မၤမ့ၢ်သးမၤကလိန့ၣ်လီၤ.

မ့းစထၢၣ်အိၣ် (Mr. Aung) တဲဖျါထီၣ်ဝဲဘၣ်ယးဒီး တၢ်န့ၣ်စုန့ၣ်ခိၣ်တဖၣ်တနီၤန့ၣ်တဘျီတခါ အဂၢၢ်အလုာ်အလၢ အပူၤန့ၣ်ကဲထီၣ် တၢ်မၤဆါပုၤသးသ့ဝဲဒီး ပုၤပလၢၢ်ဘၣ်လၢ တၢ်ယုးယိၣ်ဟံၣ်ကဲလိာ်သးတအိၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့းစထၢၣ်ဒုးစၢၣ် (Mr. Dixon) သံကွၢ် က့ၢ်ထံၣ် (Juanita) လၢ မ့ၢ်အဝဲဖၢန့ၣ်အါထီၣ်တၢ် ဒ်သိးကကွၢ်ကတၢ် တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ အဂီၢ်န့ၣ်ခါလီၤ. တၢ်ဟံၣ်လီၤသးလၢ ပုၤကဆၣ်နီၤဆိကမိၣ်သကိးဒီး ဆိကမိၣ်သကိးဒ်သိးကမၤသကိးတၢ်လၢ က့ၢ်အတၢ်တၢ်ကျဲၤအံၤအဂီၢ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) စံးဝဲဒၣ်ပုၤတနီၤကတိၤအဲကလံးက့ၢ်တသ့ဘၣ်ဆၣ်ဖးဝဲအဲကလံးလံာ်မဲာ်ဖျါတဖၣ် သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

မ့းစထၢၣ်ရူၤဘၢး (Mr. Runberg) သံကွၢ်ဝဲဒၣ်မ့ၢ်ပုၤတနီၤကတိၤသ့က့ၢ်လီၤဖုံၣ်ခံၤခါလၢဂါန့ၣ်လီၤ. မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) စံးဝဲလၢသ့န့ၣ်လီၤ.

မ့းစထၢၣ်အိၣ် (Mr. Aung) တဲဖျါထီၣ်ဝဲလၢ မိာ်အက့ၢ်အပူၤန့ၣ်က့ၢ်လီၤဖုံၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲတဘျီဒ်ခါန့ၣ်လီၤ.

မ့းစထၢၣ်ဒုးစၢၣ် (Mr. Dixon) သံကွၢ်မ့ၢ်ပုၤဘၣ်သးလၢတၢ်ဆၢန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါတခါအံၤခါဒီး ပုၤဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးခဲလၢဂါန့ၣ်လီၤ.

မ့းစံၣ်လ့ၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢအဝဲမ့ၢ်လၢတၢ်တၢ်ကျဲၤအံၤကအိၣ်ကတၢ်တၢ်ဟံၣ်သးလၢ တၢ်မၤလိကတီၢ်တဖၣ်အဂီၢ် လါနီၣ်ဝဲဘၣ်ဝဲသိတၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ.

- **ကရူ၃ အတ်ဆာနတ်ဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ**

မူးစထၢၣ်ခါဝဲလ် (Mr. Caldwell) စံးဝဲလၢ၊ မူးစံးဘလဲ (Ms. Bland), မူးစထၢၣ်ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) ဒီးအဲဝဲတဖၣ်န့ၣ်ဟ်ဖျါဒီး မ့ၢ်ဝဲကရူ၃န့ၣ်လီၤ. မူးစထၢၣ်ခါဝဲလ် (Mr. Caldwell) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ကရူၢ်န့ၣ် ယုထၢၣ်သီးက ပညိၣ်ကွၢ်စိလၢ၊ ဖိလစံၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျါအဆိတဖၣ်န့ၣ် ပုၤကညိၣ်ဂံၢ်ထံးအတၢ်ဟ်လီၤ ဆူ (PRM) အသိးန့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်အတ်ကျဲးစားန့ၣ်မ့ၢ်သိးကဆၢတဲာ် တၢ်မၤလိအဆိဒီးအတၢ်လိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်န့ၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တၢ်တခါ လၢအဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအီၤလၢတၢ်ကကွၢ်ကဒါကွၢ်အီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်၃ အဲၣ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်န့ၣ်သီလၢ ကဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တၢ်အံၤဆူ တၢ်မၤလိၤပုၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်အအိၣ်. န့ၣ်သီလၢ တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ကွၢ်အီၤ ဒီး န့ၣ်သီလၢ တၢ်ကကွၢ်ကွၢ်အစၢတဖၣ်ဒီး ကဟ်ဖျါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိၤပုၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်မူဒါကအိၣ်လၢကနီၤလီၤတၢ်, ကဟံးန့ၣ်ကွၢ်တၢ်ဒီး ကဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်အလံာ် သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

မူးစထၢၣ်ဒုးစၢၣ် (Mr. Dixon) မးဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကယုထံဆိကမိၣ်တဖၣ် ဒီး သံကွၢ် ဝဲ တၢ်အစၢတဖၣ်န့ၣ် တၢ်ကဟ်ဖျါကွၢ်အီၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

မူးစထၢၣ်ကွမ် (Mr. James) သံကွၢ်ဝဲဘၣ်မနုၤအယီၤ နံၣ်ပိၣ်တုၤစၢၣ် န့ၣ်အိၣ်တၢ်လဲၣ်ဒီး ယုကညးဝဲလၢတၢ်ကဖၢန့ၣ် အါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အံၤနီၣ်ဂံၢ် 4J အသိးန့ၣ်လီၤ.မူးစထၢၣ်ခါဝဲလ် (Mr. Caldwell) စံးဝဲဒၣ်လၢ နံၣ်ပိၣ်တုၤစၢၣ်န့ၣ် တၢ်ကဘၣ်ဖၢန့ၣ်အီၤလၢတၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မူးစထၢၣ်ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) သံကွၢ် မူးစံးအဲကနူ (Ms. Agnew) လၢမ့ၢ် တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ကွဲးကျိးကွၢ်အီၤ,ဒ်သိး ပုၤမၤဖိကိးဂၤဒီးပုၤယုထံဆိကမိၣ်တဖၣ် ကသုဇါန့ၣ်လီၤ. မူးစံးအဲကနူ(Ms. Agnew) စံးဝဲသ့န့ၣ်လီၤ.

မူးစထၢၣ်ခါဝဲလ် (Mr. Caldwell) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တၢ်အံၤတၢ်ဘျါဘၣ်ကွၢ်တဖၣ်လၢအလိၣ်တဖၣ် မၤဝဲဒီးပုၤမ့ၢ်တုၤလိာ် န့ၣ်ဒီး တၢ်ကဆၢအီၤဆူ တၢ်မၤလိၤပုၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်ခဲလၢကအိၣ်လၢ လါနီၣ်ဝုၣ်ဘၣ် ၅ သီ, ယုဒီး တၢ်န့ၣ်ဒ်သိးတၢ်ကဟ့ၣ်နီၤလီၤ, ကဟံးန့ၣ်ကွၢ် ဒီး ကဟ့ၣ်ကွၢ်ဆူ မူးစံးရဲးစတံ (Ms. Christy) အအိၣ်လၢ နီၣ်ဝုၣ်ဘၣ် ၉ သီ န့ၣ်လီၤ. ဝဲန့ၣ်ကရူၢ် ၃ ကမံးတံၣ်ဖိတဖၣ် ကဟ်ဖျါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဒီး ကဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်အစၢတဖၣ် ဆူ လါဒ်စ့ဘၣ် ၆ သီ တၢ်အိၣ်ဖျါ လၢကမံးတံၣ်ဖိတဖၣ်ကကွၢ်ကဒါကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဘၣ် သ့ၣ်ဘၣ်သး လၢလၢပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ. .

- **ကရူၢ်၁ တၢ်ဆၢနတ်ဟ်ဖျါတၢ်ကွဲးပတြီၣ်**

မူးစထၢၣ်ကွမ် (Mr. James) ဟ့ၣ်နီၤလီၤကရူၢ်၁ တၢ်ဆၢနတ်ဟ်ဖျါတၢ်ကွဲးပတြီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တၢ် တၢ်ကတီၢ်လၢညါအပူၤ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်သုးကျဲၤကမံးတံၣ်န့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢကမၤတၢ်လဲလိာ်တဖၣ်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်မၤ အဆၢကတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကရူၢ် ဆၢနတ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤ တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တၢ်လံာ် အပူၤကွၢ်တဘျီဆူ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ တဖၣ်လၢ တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တၢ်အံၤန့ၣ်ကဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ယးဒီး တၢ်ဘၣ်ဒ်ဘၣ်ထံးတဖၣ် ခိဖျါလၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်တၢ်လဲလိာ်သးအယီၤ ဝဲတၢ်ကွၢ်အီၤလၢပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢကအိၣ် န့ၣ်လီၤ.

မူးစထၢၣ်ကွမ် (Mr. James) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ မူးစထၢၣ်ခွံၣ်ရိၣ် (Mr.Chiron) န့ၣ်မၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ် ကတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အံၤတဝံၤဒ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကကတီၢ်ကတီၢ် ယၢ် အီၤဒ်သိးတၢ်ကကွၢ်ကွၢ်အီၤဒီး တၢ်ကဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးအီၤလၢ နီၣ်ဝုၣ်ဘၣ်စသီတၢ်အိၣ်ဖျါ လၢခဲလၢ အမ့ၢ်န့ၣ်သီလၢ တၢ်ကဟ့ၣ်နီၤလီၤဒီးတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ် ကွၢ်အီၤအနီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မူးစထၢၣ်ဒုးစၢၣ် (Mr. Dixon) စံးဝဲဒၣ်လၢ တၢ်ကဘၣ်မၤဝဲလၢ ဒ်စ့ဘၣ် ၆ သီ

အယ်တီအိတ်အဆာကတီတီးဘူးဒိတ်မးန့ၣ်လီၤ. မ့းစထာၣ်ကွမ် (Mr. James) စံးဝဲလၢအဝဲအိၣ်ဒီး အနာန့ၣ်လီၤသးလၢ တၢ်အံၤကဝံၤ ဝဲကဲဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အသီ

(က) တၢ်ဝဲသကိးလိာ်သး တၢ်လၢကဘၣ်မၤဝံၤအီၤလၢ နီၣ်ဝုဘၣ်စသီ ဒီးဒံၣ်စ့ဘၣ် ၆ သီတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတီၢ်ပူၤ

- ကရူၢ်ကိးဖုဒဲးဖဟ်ဖျါဝဲတၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်လၢကဘၣ်မၤဝံၤလၢ နီၣ်ဝုဘၣ် ၈ သီ ဒီး/မ့တမ့ၢ် ဒံၣ်စ့ဘၣ် ၆ သီတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီး တၢ်အံၤတဖၣ်န့ၣ်တၢ်ဟ်ဖျါအီၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

(ခ) တၢ်ဂ့ၢ်အဂ့ၢ်အဂၤ

ဘကံၣ်နံၤယၢဘုလုးဖ် (Virginia Baillif), သံကွၢ်ဝဲဘၣ်မနုၤအယ်တီအိတ်ကတီၢ်စူးကါ တၢ်ဟးလီၢ်အလီၢ်ဆုၣ်နီၤနီၣ်ခွဲအဝါ တဖၣ်ဒီး တၢ်လဲလိာ်စူးကါ နီၣ်ခွဲအဂီၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဝဲလၢ နီၣ်ခွဲ အဂီၤန့ၣ်ထံဖျိးဘၣ်စီၣ် ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤသကိးလိာ်သးဝံၤန့ၣ် တၢ်ဆၢတၢ်သကိးလၢ နီၣ်ခွဲအဂီၤန့ၣ် ပှၤမၤတၢ်အမုၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့းစဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲလၢတၢ်ကစူးကါတၢ်ဒီးသဒဲးမဲၣ်ထံကလၢ (goggles) တဖၣ်န့ၣ်အကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤလီၤ. မ့းစထာၣ်ရူဘၢး (Mr. Runberg) သံကွၢ်လၢစူးကါလၢမဲၣ်ထံကလၢ (goggles) တဖၣ်ဖဲပှၤတဂၤထီထီၣ်မဲၣ်ထံကလၢ အခါန့ၣ်လီၤ. မ့းစဝုၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams), မ့းစထာၣ် ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) ဒီး မ့းစထာၣ်ခါဝဲလ် (Mr. Caldwell) ခဲလၢဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢ မဲၣ်ထံကလၢန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးယၢ်ခံခီန့ၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်ဒီးယၢ် (goggles) တဖၣ်န့ၣ်လိၣ်ဖဲတၢ်ထီယၢ်မဲၣ်ထံကလၢအခါ ဒုၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့းစထာၣ်ဝုၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Mr. Williams) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ကိၣ်ကသံၣ်လၢတၢ်စူးကါအီၤတဖၣ်န့ၣ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်သးဒ်အံၤသ့ဝဲလီၤ. တမ့ၢ်လၢ နီၣ်ခွဲအယ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ. မ့းစထာၣ်ခါဝဲလ် (Mr. Caldwell) စံးဝဲလၢ တၢ်မၤလီၢ်ကဝီၤတနီၤန့ၣ်အိၣ်ဒ်စ့ၢ်ကိးဒီး နီၣ်ခွဲ အဝါတနီၤဘၣ်ဆၣ် နီၣ်ခွဲအဂီၤတဖၣ်န့ၣ်တၢ်ကယုထၢအီၤအါဒဲးတၢ်တက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့းစဝုၣ်ယၢၣ် (Ms. Williams) စံးဝဲလၢအဝဲဒီးန့ၣ်ဝဲတၢ်စံးဆၢခံခါလၢ တၢ်မၤအဆာကတီၢ် ဝုဘၣ်ယး GED အတီၢ် တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ပှၤတဂၤဘၣ်ခိးဝဲတန့ၣ်ရံၣ်တခီ လၢအတၢ်မၤအဆာကတီၢ်ဝံၤဒီးတီၤစးထီၣ်အဘၣ်စၢၤအယ် ကလိၣ်ဘၣ် တၢ်မၤအဆာကတီၢ်လၢ အဘၣ်ဘျီးဘၣ်ခါဒ်သိး ကလဲၤသးဘၣ်ဘျီးဘၣ်ခါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပျၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ ဂီၤ ၉:၀၀ အဆာကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.